
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 17. juni 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1339 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1339:  

”Ministeren bedes oplyse udviklingen i antallet af sager, der er henvist til Sundheds-

styrelsens rådgivende panel om eksperimentel behandling siden dets oprettelse.” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen, som oplyser 

følgende:  

 

Nedenstående figur fra årsrapporten 2019 viser udviklingen i antal sager siden ord-

ningens start. Det dramatisk fald efter 2008 skyldes særligt udviklingen inden for 

kræftbehandling samt etablering af Fase-1-enheder. 

 

Figur 1 – udviklingen i patiensager siden 2003.   

 

 

 

Med venlig hilsen 
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